
   

 

   

 

           Zápis z 11. schůze kolegia děkana konané dne 29. 1. 2025 

v zasedací místnosti Ke Karlovu 3 

(akademický rok 2024/2025) 

 

Přítomni: 

 

V. Dolejší, J. Franc, V. Kuboň, M. Kulich, M. Rokyta, J. Sgall, B. Svobodová, 

M. Žák 

j. h. předseda SKAS L. Nowak (do 10:03); k bodu B4c tohoto zápisu přizváni 

J. Kuča a R. Hrušková 

on-line proděkani J. Pavlů a Z. Doležal 

 

Zasedání bylo zahájeno v 9:03 hodin. 

 

 

 

A) PŘEDŘAZENÉ BODY  

 

Bez příspěvku.   

 

 

 

B) K PROJEDNÁNÍ, KE SCHVÁLENÍ 

 

1. VĚDA A ZAHRANIČNÍ STYKY 

 

Prod. Z. Doležal  

a) ERC: prostřednictvím seznamu ogap-l byla rozeslána výzva k registraci zájemců 

o podání grantů ERC ve výzvách 2025 a 2026 (odkaz zde). Včasná registrace je 

důležitá pro zajištění míst na workshopech Technologického centra a pro další práci 

s uchazeči.  

 

b) KD projednalo se souhlasem návrh na udělení Ceny vlády nadanému studentovi za 

rok 2024 studentovi navazujícího magisterského studia MFF UK, oboru Částicová 

a jaderná fyzika. Návrh chce fakulta uplatnit cestou rektorky UK (T: 10. 2. 2025). 

Materiály byly ve společném úložišti. 

 

 

2. STUDIJNÍ ZÁLEŽITOSTI 

 

Prod. V. Kuboň 

a) (Navazuje na bod C2d zápisu z KD konaného dne 15. 1. 2025.) KD nemělo námitky 

proti uzavření International Cooperation Agreement on the Implementation of the 

Joint Study Program, Computer Science – Software and Data Engineering mezi 

Univerzitou Karlovou a Univerzitou v Pasově. Návrh smlouvy bude předložen ke 

schválení Vědecké radě MFF UK na zasedání v únoru.  

 

Prod. M. Kulich  

b) (Navazuje na bod B4d zápisu z KD konaného dne 15. 1. 2025.) Návrh opatření 

děkana o studentských e-mailech: po diskusi, ve které děkan zmínil mj. také 

problémy s e-mailem při přeposílání z mff.cuni.cz na matfyz.cuni.cz, kolegium 

schválilo verzi upravenou po konzultaci prod. M. Kulicha s P. Zakouřilem.  

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSelbN30RyDfv4BD_ZQW7i9KczhXW_NaE1rUkBqEiM4tmgxaFA/viewform?usp=header
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Stalo se po KD: Bylo vydáno Opatření děkana č. 4/2025, Pravidla pro použití 

univerzitních e-mailových schránek studenty MFF UK, viz: 

https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-

dekana/opatreni-dekana-c-4-2025 

 

Děkan 

c) (Navazuje na bod B1a zápisu z KD konaného dne 15. 1. 2025.) KD schválilo zřízení 

Centra pro podporu výuky jako poradního orgánu vedení, s účinností od 1. 2. 2025. 

Stalo se po KD: Bylo vydáno Opatření děkana č. 3/2025, viz: 

https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-

dekana/opatreni-dekana-c-3-2025 

 

 

3. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Tajemnice  

a) Rámcová dohoda na nákup prostředků IT (ICT): platnost současné rámcové dohody 

skončí k 28. 2. 2025. KD vyslechlo návrh tajemnice fakulty na řešení nákupů ICT 

po vypršení smlouvy a doporučilo jí hledat jiný způsob.  

Stalo se po KD: Kolegium per rollam souhlasilo s uzavřením nové rámcové 

smlouvy na období 15 měsíců. Stávající rámcovou smlouvu prodloužit nelze. 

 

Děkan 

b) Predikce hospodářského výsledku fakulty v roce 2024 k datu 24. 1. 2025 

a informace o vnitrobance UK: KD se seznámilo s materiálem od Ing. M. Dykase, 

vedoucího HOSP. Krátce diskutovalo o finanční strategii fakulty, nastíněné 

děkanem. Dále ještě níže v bodu sub 4a.  

 

 

4. PROVOZ A ROZVOJ 

 

Prod. J. Franc 

a) Na základě požadavků pracovišť byla sestavena první verze plánu stavebních akcí 

2025. Kolegium ji mělo k dispozici v materiálech, na zasedání soupis komentoval 

prod. J. Franc.  Kampus Albertov: časový harmonogram. Podle sdělení pí tajemnice 

lze do budoucna počítat s uvolněním dalších místností v budově Ke Karlovu 3 

a jejich využitím pro děkanát, a sice díky tomu, že Český hydrometeorologický 

ústav plánuje výrazně prostorově omezit své působení na Karlově. KD vzalo 

projednávaný návrh stavebních akcí za předběžný. Prod. J. Franc přednese další 

variantu, upřesňující ceny i finanční spoluúčast sekcí a zvažující pracovní kapacity 

správy budov, odhadem za měsíc.  

 

b) (Navazuje na bod C4i zápisu z KD konaného dne 15. 1. 2025.) Varianty řešení 

budoucího využití karlínské knihovny byly k dispozici v materiálech, KD znalo 

předem stanovisko kolegia matematické sekce, které zaslal prod. V. Dolejší a které 

rozhodně neprosazovalo vybudování nové posluchárny za každou cenu. Na 

zasedání komentovala načrtnuté plánky R. Hrušková, vedoucí matematického 

oddělení KNIH. Po diskusi kolegium děkana doporučilo pokračovat v rekonstrukci 

knihovny ve prospěch společenského prostoru/studovny. Proděkani J. Franc a 

V. Dolejší a dále R. Hrušková budou jednat s architektem.  

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=33577&cislo_spisu2=2025&doc_id=1005361688
https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-dekana/opatreni-dekana-c-4-2025
https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-dekana/opatreni-dekana-c-4-2025
https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-dekana/opatreni-dekana-c-3-2025
https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-dekana/opatreni-dekana-c-3-2025
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(Navazuje na bod B4a zápisu z KD konaného dne 16. 10. 2024) Prod. J. Sgall se 

vrátil k návrhu na instalaci díla Gabriely Těthalové Apokatastasis (2020), majícího 

podobu Möbiovy pásky. Děkan uvedl, že pro umístění díla není karlínské oddělení 

knihovny šikovné, a proto o něm může volně uvažovat informatická sekce.  

 

Tajemnice 

c) KD vyhovělo žádosti tajemníka HAMU, aby MFF UK poskytla v případě 

mimořádné situace prostor pro činnost krizového centra HAMU. Vedoucí SB MFF 

UK neměl námitky, případnou „aktivaci“ by zajistil Krizový štáb MFF UK.  

 

d) (Navazuje na bod C4e zápisu z KD konaného dne 11. 12. 2024 a další.) Tajemnice 

přednesla vývoj situace ohledně plesu a možnosti jeho organizace v roce 2026.  

 

Děkan 

e) Zrušení telefonní předvolby 22191 pro volání zvenčí: statistika volání na 

22191xxxx byla k dispozici v materiálech. Shrnuto: v roce 2024 se uskutečnilo 

celkem 72 volání, z nich 70 na 221911111 a 2 volání na číslo 221914278. Návrh: 

na 221911111 umístit hlasové oznámení o nutnosti volat na jiné číslo a po nějakém 

čase číslo úplně zrušit. KD s návrhem souhlasilo.   

 

 

5. PERSONÁLNÍ A MZDOVÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Prod. J. Sgall 

a) Opatření děkana č. 12/2024 (kariérní řád): KD projednalo návrh anglické verze 

hodnotící zprávy a upravených formulářů životopisu.  Do 3. 2. 2025 přijímá děkan 

připomínky členů KD; pokud žádné neobdrží, bude dokumenty pokládat za 

schválené a učiní je (aktuálními) přílohami citovaného opatření.   

Stalo se po KD: aktualizované přílohy byly bez dalších změn umístěny na web jako 

nové přílohy uvedeného opatření. 

 

 

6. PROPAGACE 

 

Bez příspěvku. 

 

 

7. RŮZNÉ 

 

Bez příspěvku.  

 

 

 

C) PRO INFORMACI 

 

1. VĚDA A ZAHRANIČNÍ STYKY 

 

Prod. Z. Doležal 

a) Habilitační řízení (HŘ) a řízení ke jmenování profesorem (JŘ) 

i) Na program VR MFF UK dne 5. 2. 2025 jsou zařazena následující řízení:   

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=33577&cislo_spisu2=2025&doc_id=1005361688


KD MFF UK 29. 1. 2025 

Čj. UKMFF/33577/2025 

4 

 

HŘ: RNDr. Viktor Holubec, Ph.D. 

JŘ: doc. Mgr. Martin Nečaský, Ph.D. 

ii) Noví docenti jmenovaní s účinností od 1. 2. 2025:   

RNDr. Daniel Zeman, Ph.D. 

RNDr. Pavel Solař, Ph.D. 

iii) Na program KR UK dne 10. 2. 2025 jsou zařazena k projednání následující 

řízení:  

HŘ: Erin Claire Carson, Ph.D., Mgr. Jiří Klimeš, Ph.D., RNDr. Rostislav 

Vodák, Ph.D., (ÚPOL, Olomouc). 

JŘ: doc. RNDr. Jiří Fiala, Ph.D.  

iv) Na zasedání VR UK dne 27. 3. 2025 bude projednán návrh na jmenování doc. 

Alexandra Kupča, Ph.D., profesorem; případně také návrh na jmenování doc. 

RNDr. Jiřího Fialy, Ph.D., profesorem, posoudí-li ho bez námitek KR UK dne 

10. 2. 2025.  

Stalo se po KD: 

v) Návrh opatření rektora, kterým se stanoví doporučená hlediska a postup při 

hodnocení pedagogické, vědecké a další činnosti pro účely habilitačního 

řízení a řízení ke jmenování profesorem pro všechny obory na Univerzitě 

Karlově, dostal po několika kolech připomínek zúžený tvar a je předložen 

Vědecké radě UK na zasedání 30. 1. 2025. Vedle toho vzniká na RUK 

rámcový metodický pokyn pro uchazeče, k jehož znění lze formulovat 

připomínky do 3. 2. 2025. Podle názoru prod. Z. Doležala jde o dobrý text.  

 

b) Jarní kolo Fondu mobility UK: přihlašování bude probíhat od 1. 2. - 21. 3. 2025 

prostřednictvím aplikace IS Věda. Podrobnější informace k Fondu mobility, včetně 

metodických pokynů pro dané kolo a Priorit pro činnost FM UK na rok 2025, jsou 

k dispozici zde. Bude vyhlášeno přes ovzs-l a stud-l.  

 

c) Erasmus+ zaměstnanecká mobilita: výběrové řízení pro 2. čtvrtletí 2025 (duben-

červen). Přihlašování bude probíhat prostřednictvím aplikace IS Věda od 1. - 28. 2. 

2025. Typy výjezdů: výukový pobyt (STA); školení zaměstnanců (STT); 

kombinované pobyty. Obecné informace jsou k dispozici zde. Bude vyhlášeno 

cestou ovzs-l. Připravují se fakultní kritéria výběru, která budou zveřejněna po 

projednání kolegiem děkana na některém z jeho únorových zasedání.    

 

d) ERC  

i) ERC CoG: byly podány 3 projekty.  

ii) ERC Proof of Concept grantu: probíhá příprava 1 projektu.  

 

e) Malé granty US ambasády: byl podán 1 projekt.   

 

f) Příprava projektu v rámci HORIZON-CL5-2024-D3-02, výzva „Development of 

renewable fuel technologies from biogas power. 

 

g) MŠMT  

i) Výzva LUC25: z MFF UK byly podány 2 žádosti. 

ii) Mobility: celkem bylo z MFF UK podáno 7 projektů. Pracovníci fakulty získali 

3 projekty v rámci česko-německé a česko-francouzské spolupráce; jsou to 

RNDr. Martin Žonda, Ph.D., Mgr. Vojtěch Witzany, Dr. rer. Nat., a Mgr. Pavel 

Veselý, Ph.D.  

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=33577&cislo_spisu2=2025&doc_id=1005361688
https://is.cuni.cz/veda/souteze/dashboard
https://cuni.cz/UK-43.html
https://is.cuni.cz/veda/souteze/dashboard
https://cuni.cz/UK-232.html
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iii) Podunajská spolupráce: podány 4 projekty. 

 

h) GAUK: 28. 1. 2025 vypršel termín pro podání průběžných a závěrečných zpráv, ke 

kontrole bude cca 90 zpráv.  Na základě doporučení dr. Nohela z RUK a po dohodě 

s HOSP by bylo žádoucí vydat opatření tajemníka fakulty, stanovující ukončit 

čerpání projektů GAUK k 30. listopadu. Předešlo by se tak obrovskému zatížení 

HOSP a OGAP v první polovině ledna.  

 

i) GAČR: dne 4. 2. 2025 vyprší termín pro předložení závěrečných zpráv a dílčích 

zpráv projektů Junior Star a Expro; momentálně zbývá cca 70 zpráv. Dílčí zprávy 

pro GAČR, které měly interní lhůtu 14. 1. 2025, jsou hotovy.   

 

j) (Navazuje na bod B1c zápisu z KD konaného dne 15. 1. 2025.) KD vzalo na vědomí 

průběžnou zprávu o práci na podkladech pro sebehodnocení výzkumných 

organizací v Modulu 3 (celostátní hodnocení vědy). 

 

 

2. STUDIJNÍ ZÁLEŽITOSTI 

 

Prod. M. Kulich 

a) Správci SIS pracují na implementaci celého přijímacího řízení do doktorského 

studia v SIS. Předávání materiálů, informací a výsledků mezi přijímacími komisemi 

a studijním oddělením bude tedy probíhat zejména prostřednictvím SIS. 

Implementace je rámcově hotová, její funkčnost ale ještě závisí na několika 

požadavcích, které MFF UK zadala Ústavu výpočetní techniky UK. Jakmile budou 

vyřešeny zbývající nejasnosti, dostanou garanti a předsedové komisí podrobný 

návod, jak s modulem pracovat.   

 

Prod. V. Kuboň 

b) Připomínky MFF UK k paragrafovému znění novely Studijního a zkušebního řádu 

UK byly 23. 1. 2025 odeslány na RUK. Sešlo se 20 připomínek, z nichž některé 

měly zásadní charakter. Pokud nebudou zohledněny, bude to znamenat velký krok 

zpět například v další internacionalizaci studia. Prod. V. Kuboň a děkan to 

ilustrovali na několika příkladech.   

 

Děkan 

c) (Navazuje na bod B2b zápisu z KD konaného dne 15. 1. 2025.) Memorandum 

o spolupráci MFF UK s ústavy AV ČR při zajišťování doktorských studijních 

programů: KD vzalo na vědomí informaci děkana o jeho jednání s řediteli 

příslušných ústavů a výsledcích. Ve finální fázi je rámcová smlouva mezi 

Univerzitou Karlovou a Akademií věd ČR, její znění se pokusí získat prod. 

Z. Doležal. Již uzavřená memoranda děkan průběžně nahrává do společného 

úložiště kolegia.   

 

d) Ústřední školní inspektor děkanovi zaslal Výroční zprávu o kvalitě vzdělávání 

v České republice za školní rok 2023/2024. Téměř osmisetstránkový dokument byl 

na zasedání k nahlédnutí.  

 

 

 

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=33577&cislo_spisu2=2025&doc_id=1005361688
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3. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Tajemnice 

a) Příspěvek v rámci ukazatele F „Excelence“ byl vyčerpán v plné výši.   

 

b) (Navazuje na bod B5c zápisu z KD konaného dne 30. 10. 2024 a další.) Koheze: 

rozdělení ještě není hotovo.  

 

c) KD vzalo na vědomí, že pracovnice nově přijatá na HOSP se rozhodla ještě ve 

zkušební lhůtě svůj pracovní poměr na fakultě ukončit.   

 

 

4. PROVOZ A ROZVOJ 

 

Tajemnice 

a) (Navazuje na bod B4f zápisu z KD konaného dne 11. 12. 2024.) KD vzalo na 

vědomí písemný příslib kvestora UK, že RUK uvolní nejpozději do konce března 

2025 prostory, které na MFF UK používá jako výdejní místo průkazů.   

 

Koord. M. Vlach 

b) Partnerský program: společnost DHL v partnerství pokračovat nebude, před 

několika měsíci ji opustila kontaktní osoba pro spolupráci s MFF UK.  

 

c) Dny firem 2025: už je přihlášeno na 30 společností, dvě z nich svou účast zaplatily 

a mají vytvořenu prezentaci do katalogu, jednoho zájemce MFF UK odmítla.  

 

d) Informace z OFS MFF UK 

i) CUIP: schůzka ohledně agend proběhla. 

ii) (Navazuje na bod C4c zápisu z KD konaného dne 18. 12. 2024 a další.) Nová 

pracovnice na OFS nenastoupila, bude znovu vydán inzerát. 

 

 

5. PERSONÁLNÍ A MZDOVÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Bez příspěvku. 

 

 

6. PROPAGACE 

 

Prod. M. Žák 

a) Proběhlo první jednání k úpravám organizace soutěže Fyziklání. Vzhledem 

k nákladům na soutěž je dlouhodobě neúnosné pořádat ji pouze na bázi fakulty; 

k tomu přistupuje už dříve zmíněný tlak ze strany ČEZ na podporu oborových 

(a nikoli fakultních) akcí. O věci společně jednali (bez titulů) Josef Kaňkovský, 

Martin Máca (ČEZ), Šárka Vondrová (FJFI ČVUT), L. Veverka (OPMK MFF UK) 

a V. David (FYKOS), zatím se jim podařilo najít shodu na formě prezentace FJFI 

ČVUT v rámci soutěže. Pro další ročníky bude pravděpodobně nutné posunout 

těžiště organizace na spolek FYKOS, který by byl hlavním pořadatelem za podpory 

dalších fakult a vysokých škol. Na toto téma je plánováno další jednání na duben 

2025.  

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=33577&cislo_spisu2=2025&doc_id=1005361688
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b) Slavnostní otevření Malostranské menzy: OPMK zajistilo článek na webu, zajistilo 

pořízení fotografií včetně dokumentačních snímků nové provozovny a bezplatně je 

poskytlo, prostřednictvím tajemnice fakulty, také Kolejím a menzám UK k dalšímu 

využití. Více zde: 

https://www.mff.cuni.cz/cs/verejnost/aktuality/malostranska-menza-zahajila-

provoz 

 

c) Vedoucí OPMK Mgr. L. Veverka se dne 20. 1. 2025 zúčastnil školení krizové 

komunikace na RUK; navzdory štědré časové dotaci (5 hodin) nepřineslo školení 

žádné zásadní informace. Postupně bude pravděpodobně nutné adaptovat plán 

krizové komunikace, vydaný RUK, do fakultních procesů, konkrétní podoba však 

nebyla přes úpornou snahu většiny zúčastněných dojednána. 

 

d) Bez komplikací a podle programu byl odvysílán Jeden stream s matematikou (14. 1. 

2025), záznam zatím vykazuje přes 600 shlédnutí, on-line vysílání sledovalo zhruba 

130 osob, oproti loňsku přišlo více dotazů on-line. 

 

e) Na 28. 1. 2025 byl připraven Jeden stream s informatikou. Vzhledem k vybavení, 

jež má OPMK k dispozici, zvýšily požadavky informatické sekce (mírně) riziko 

technické chyby ve vysílání. Ve výsledku dopadlo vše dobře.  

 

f) Prezentace na veletrhu Gaudeamus proběhla bez obtíží, návštěvnost byla odhadem 

vyšší, než v loňském roce (2024: cca 15 000), přesná čísla budou známa následně; 

meziročně došlo k překvapivému nárůstu zájmu o matematiku (2024: rozdáno cca 

200 matematických brožurek, 2025: cca 500 kusů), OPMK tento trend přičítá 

nárůstu zájmu o finanční matematiku. 

 

g) Probíhá vyúčtování dotací od MŠMT za rok 2024, termín pro odevzdání připadá na 

15. 2. 2025. 

 

h) Proběhlo jednání o dalším kole sociologického průzkumu mezi středoškoláky (dr. 

Vinopal), průzkum bude spuštěn na začátku března. 

 

i) Dne 27. 1. 2025 proběhlo setkání organizátorů propagačních akcí, diskutovány byly 

hlavně rozpočet a nové děkanovo opatření k organizaci pobytových populárně 

naučných akcí MFF UK.  

 

 

7. RŮZNÉ 

 

a) Děkana fakulty bude v týdnu od 17. do 21. 2. 2025 zastupovat prod. Z. Doležal. 

 

b) K dotazu prod. M. Žáka děkan sdělil, že instrukce k vypracování dlouhodobého 

strategického záměru fakulty a zprávy o plnění strategie fakulty v roce 2024 obdrží 

kolegium děkana v blízkých dnech. Děkan plánuje předložit uvedené dokumenty 

na březnový program zasedání fakultního akademického senátu.  

Stalo se po KD: Děkan obeslal KD příslušnými pokyny dne 30. 1. 2025, termín pro 

podklady stanovil na 24. února 2025.  

 

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=33577&cislo_spisu2=2025&doc_id=1005361688
https://www.mff.cuni.cz/cs/verejnost/aktuality/malostranska-menza-zahajila-provoz
https://www.mff.cuni.cz/cs/verejnost/aktuality/malostranska-menza-zahajila-provoz
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Zasedání skončilo v 11:45 hodin.  

 

Zapsala:  

T. Pávková 

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=33577&cislo_spisu2=2025&doc_id=1005361688

